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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Írásbeli választ ieénylő kérdés !

dr. Kövér László
az Országgyű lés elnöke részére

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésrő l szóló 2012 .
évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ő l
szóló 10/2014. (II . 24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdésére kérdést kívánok benyújtan i
Lázár Jánoshoz, a Miniszterelnőkséget vezető miniszterhez, mint az Információs Hivatalt
irányító kormánytaghoz

„A szép szavakat mikor követik végre tettek a Honvéd Egészségpénztár ügyében? ”

címmel, amelyre a választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr !

Az elmúlt hónapokban számos interpellációt, írásbeli és szóbeli kérdést intéztem Miniszter
Úrhoz a Honvéd Egészségpénztár kárt szenvedett tagjainak ügyében . Így Miniszter Úr el őtt is
jól ismert, hogy a Honvéd Egészségpénztárnak 1,8 milliárd forintnyi megtakarítása ragad t
bent Buda-Cash brókerház tulajdonosai által birtokolt BRB Banknál . A milliárdos
nagyságrendű összeg hiányában a Honvéd Egészségpénztár működése megbénult, ami több
mint 27 ezer katonát, rendvédelmi és nemzetbiztonsági dolgozó egészségpénztári befizetésé t
érinti .

A Miniszterelnökség már több írásbeli és szóbeli kérdésemre, valamint interpellációmra adot t
válaszában kifejezte elkötelezettségét a Honvéd Egészségpénztár brókerbotrány
következtében bajba került tagjainak megsegítésére. Örvendetes, hogy az ügyben
meghökkentő érzéketlenségről tanúbizonyságot tevő Belügyminisztériummal és a
Honvédelmi Minisztériummal szemben a Miniszterelnökség elismeri a probléma súlyát, és a z
állami segítség szükségességét . Azonban a szép szavak és a gesztusértékű politikai üzenetek
megfogalmazása önmagában nem segít az egészségügyi célra félretett megtakarításaikat
elveszítő katonákon, rendészeti és nemzetbiztonsági dolgozókon . Önök hónapokon keresztül
ígérgették, hogy megoldást fognak találni a problémára . Ezzel szemben egészen mostanáig
nemhogy a megoldást jelentő törvényjavaslatot nem terjesztették elő , de arra még csak
kötelezettséget sem vállaltak. Hiszen leszavazták az MSZP határozati javaslatát, ami kijelölt e
a lehetséges megoldást, és kötelezte volna a Kormányt a szükséges törvény el őterjesztésére.
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A témában feltett legutóbbi kérdésemre Miniszter Úr megbízásából Csepreghy Nándo r
államtitkár úr adott választ az Országgyű lés 2015 . december 15-ei ülésnapján. Ebben azt, a
már többször hallott kifogást ismételte el, miszerint az uniós szabályok alapján a
betétbiztosítás keretében kártalanítás nem biztosítható pénztárak részére . Ennek azonban –
mint ahogy az feltehetően a Miniszterelnökség számára is nyilvánvaló – a jelenlegi helyzetr e
vonatkozóan nincs jelentősége, hiszen a betétbiztosítás rendszer keretében a Honvé d
Egészségpénztár bajba került tagjainak helyzete számos más ok miatt sem rendezhető . Ha
ugyanis a betétbiztosítás rendszerében rendezhető volna, akkor a költségvetési törvényhez
aligha nyújtott volna be a Honvédelmi és rendészeti a pénztártagok megsegítését célz ó
módosító javaslatot.

Csepreghy Nándor államtitkár úr az alábbiakkal zárta a hivatkozott szóbeli válaszát :
„A kormány abban a tekintetben elkötelezett, hogy a Honvéd Egészségpénztár mintegy 2 7
ezer érintettjének az ügyét kezelje. Erre jelen pillanatban még nincsenek meg a jogi fórumok . ”

Fentiekre figyelemmel az alábbi kérdéseket intézem Miniszter Úrhoz :
• Pontosan milyen ,Jogi fórumoknak" kellene meglennie ahhoz, hogy a Kormány végr e

lépjen az Honvéd Egészségpénztár tagjainak megsegítése érdekében ?
• Milyen konkrét tettekben fog megmutatkozni a következ ő hetekben, hogy a „kormány

abban a tekintetben elkötelezett, hogy a Honvéd Egészségpénztár mintegy 27 ezer
érintettjének az ügyét kezelje” ?

Budapest, 2016 . január 07 .

Demeter Márta
MSZP
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